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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i skrivelse af 10. juli 2008 

(Alm. del - spørgsmål nr. 393) udbedt sig min besvarelse af følgende: 

  

 

Spørgsmål 393: 

 

”Ministeren bedes i forlængelse af sit svar på FLF alm. del – spørgsmål 349 oplyse, om 

regeringen vil arbejde for en udfasning af ARM-gener i genmodificerede planter og som 

følge heraf stemme imod godkendelse af nye GMO’er, som indeholder ARM-gener?” 

 

Svar: 

I lighed med flertallet i resten af Fødevareudvalget mener jeg, at vi skal undgå 

anvendelse af GMO’er, der kan have uønskede virkninger på mennesker og dyrs 

sundhed og for miljøet. EFSA har to gange udtalt, at brugen af nptIII ARM-genet ikke 

udgør nogen sundhedsrisiko. Miljøministeren og jeg har yderligere skrevet et brev til 

EU-kommissærerne for sundhed og miljø og bedt om en redegørelse for klassificering af 

nptIII genet. Kommissionen har videresendt brevet til EFSA, og vi afventer fortsat et 

svar. 

 

Jeg mener, EFSAs svar skal indgå i en endelig beslutning om dansk holdning til 

godkendelse af GMO’er, der indeholder ARM-gener. 
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